



PERUVIAN ENVIRONMENT AND PRODUCTION MINISTERS VISIT REPSOL'S CONTROL CENTER

Lima, February 03, 2022. The Minister of Environment, Wilber Supo, the Minister of Production, José Luis Prado, the Vice Minister of Environment, Alfredo Mamani, the General Director of OEFA, Milagros Pozo, and the Chief of Staff of the Ministry of Economy and Finance, Edgardo Cruzado, today Visited the Control Center that Repsol has at La Pampilla Refinery. During their visit, Repsol executives updated them on the progress of the cleanup operations at sea and on the coast.

At the Control Center, a team of company experts is coordinating the cleanup work with a multinational team hired by Repsol and comprised of experts from 50 international companies specialized in oil spill containment. Using state-of-the-art satellite technology and a platform that makes use of the most advanced artificial intelligence and data analytics techniques in the world, the progress of the work at sea is monitored, as well as the identification of stains in real time so that they can be removed immediately.

Repsol is grateful for the visit of the ministers and other authorities. The company maintains a constant dialogue with the Peruvian authorities to inform them at all times of the progress of the schedule.

We reiterate that the cleanup of the affected areas is Repsol's top priority and that the company has deployed all the human and technical resources necessary to remedy the consequences of the spill.



MINISTROS DEL AMBIENTE Y DE PRODUCCIÓN VISITAN EL CENTRO DE CONTROL DE REPSOL

Lima, 03 de febrero de 2022. El ministro del Ambiente, Wilber Supo, el ministro de Producción, José Luis Prado, el viceministro del Ambiente, Alfredo Mamani, la directora general del OEFA, Milagros Pozo, y el jefe de Gabinete del Ministerio de Economía y Finanzas, Edgardo Cruzado, visitaron hoy el Centro de Control que Repsol tiene en la Refinería La Pampilla. Durante su visita, directivos de Repsol les presentaron los avances en las operaciones de limpieza en el mar y en el litoral.

En el Centro de Control, un equipo de expertos de la compañía coordina las labores de limpieza con un equipo multinacional contratado por Repsol e integrado por expertos de 50 empresas internacionales especializadas en contención de derrames de petróleo. Con uso de tecnología satelital de última generación y una plataforma que utiliza de manera ágil las técnicas de inteligencia artificial y data analítica más avanzadas del mundo, se monitorea el progreso de las labores en mar, así como la identificación en tiempo real de manchas para que sean retiradas de manera inmediata.

Repsol agradece la visita de los ministros y otras autoridades. La compañía mantiene un diálogo constante con las autoridades peruanas para informarles en cada momento de los avances en el cronograma.

Reiteramos que la limpieza de las zonas afectadas es la máxima prioridad de Repsol y que la compañía ha desplegado todos los recursos humanos y técnicos necesarios para remediar las consecuencias del derrame.